
Z Á P I S N I C A

zo 8. riadneho zasadnutia Akademického senátu Trnavskej univerzity, ktoré sa konalo
dňa 26. apríla 2007 v rokovacej sieni TU na Hornopotočnej 23 o 13.00 hod.

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (priložená k originálu zápisnice). 

Program: 

1. Otvorenie a kooptácia nových členov AS TU
2. Kontrola uznesení
3. Voľba členov Vedeckej rady TU
4. Výročná správa o činnosti TU za rok 2006
5. Výročná správa o hospodárení TU za rok 2006
6. Schválenie návrhu rozpočtu TU na rok 2007
7. Schválenie dodatku č. 2 štatútu Správnej rady TU
8. Schválenie  Vyhlášky  rektora  TU  č..../2007  o ubytovaní  študentov  TU  v akademickom  roku 

2007/2008
9. Voľba zástupcu do Rady vysokých škôl
10. Voľba predsedu AS TU
11. Rozličné

Bod 1 – Otvorenie a     kooptácia nových členov AS TU  

Ôsme riadne  zasadnutie  Akademického senátu  Trnavskej  univerzity  v Trnave  (ďalej  len  „AS 
TU“) otvoril predseda AS TU prof. PhDr. Ľubomír Held, CSc. (ďalej len „predseda AS TU“).  Neskôr 
na zasadnutí privítal aj rektora Trnavskej univerzity v Trnave doc. Ing. Martina Mišúta, CSc. (ďalej 
len „rektor TU“), Ing. Alicu Tibenskú, kvestorku Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „kvestorka 
TU“), doc. PhDr. Milana Katuninca, PhD. a doc. ThDr. Andreja Filipka SJ, PhD., prorektorov TU. 

      Predseda AS TU konštatoval na základe kontroly prezenčnej listiny schopnosť AS TU uznášať sa, 
zároveň ospravedlnil neprítomných členov AS TU. Ako ďalej informoval členov AS TU v súčasnosti 
nie je oboznámený so situáciou ohľadne členstva doc. Miroslava Freunda z Právnickej fakulty TU 
(ďalej len „PF TU“), takže ho považuje naďalej za člena AS TU. Podobná situácia je aj s členstvom 
doc. Alžbety Dufferovej, keďže sa, pred svojím odchodom, členstva v AS TU písomne nevzdala a jej 
pracovný pomer nebol z dôvodu čerpania dovolenky zatiaľ ukončený. Predseda AS TU tiež oboznámil 
AS TU so zánikom členstva doc. Radoslava Procházku, doc. Evy Klčovanskej a doc. Jany Boroňovej 
a prečítal ich abdikačné listy. Nasledovalo predstavenie a kooptácia nových členov AS TU. Stali sa 
nimi prof. JUDr. Pavel Baláž, CSc. z PF TU na základe výsledkov doplňujúcich volieb, PhDr. Jarmila 
Korcová, PhD. z Fakulty zdravotníctva a sociálne práce TU ako náhradníčka a Mgr. Miloš Marek, 
PhD. taktiež  ako náhradník z Filozofickej  fakulty TU, ktorý,  žiaľ,  nebol  prítomný.  Za Teologickú 
fakultu TU bude novou členkou AS TU Mgr. MUDr. Stanislava Prítrská tiež ako náhradníčka. 

      AS TU pokračoval ďalej v programe rokovania a prijal nasledovné uznesenia:

Uznesenie AS TU 8R/1
AS TU schvaľuje za skrutátorov 8. riadneho zasadnutia AS TU Miroslava Kuklu SJ a PhDr. Juraja 
Hladkého, PhD.

Hlasovanie:
za:          23
proti:        0
zdržal sa:  0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 
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Uznesenie AS TU 8R/2
AS TU schvaľuje  za  overovateľov  zápisnice  8.  riadneho zasadnutia  AS TU doc.  Mgr.  Slavomíra 
Gálika, PhD. a Slavomíra Hromadu.

Hlasovanie:
za:             21
proti:           0
zdržal sa:     2
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené. 

Uznesenie AS TU 8R/3
AS TU schvaľuje za členov návrhovej komisie 8. riadneho zasadania AS TU h. doc. RNDr. Ericha 
Kálavského, PhD.,  PaedDr. Milana Pokorného, PhD. a Michala Bevilaqua.

Hlasovanie:
za:             22
proti:           0
zdržal sa:     1
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené.      

      JUDr.  Jurčová  navrhla  upraviť  program zasadnutia,  po  druhom bode  kontrola  uznesení  by 
nasledovali body 4 až 8. Predseda AS TU so zmenou programu súhlasil s tým, že po druhom bode 
budú nasledovať body 5 až 8, potom štvrtý a tretí a nakoniec bod rozličné.

Upravený program 8. riadneho zasadnutia AS TU:

2. Kontrola uznesení
3. Schválenie členov Vedeckej rady TU
4. Výročná správa o činnosti TU za rok 2006
5. Výročná správa o hospodárení TU za rok 2006
6. Schválenie návrhu rozpočtu TU na rok 2007
7. Voľba zástupcu do Rady vysokých škôl
8. Voľba predsedu AS TU
9. Rozličné

Uznesenie AS TU 8R/4
AS TU schvaľuje upravený program 8. riadneho zasadnutia AS TU.

Hlasovanie:
za:             23
proti:           0
zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 2 – Kontrola uznesení

      Predseda AS TU uviedol, že nie sú žiadne uznesenia na kontrolu.

Bod 3 -     Schválenie členov Vedeckej rady TU  

      Predseda AS TU oznámil členom AS TU, že je potrebné schváliť návrhy na členov Vedeckej rady 
TU (ďalej len „VR TU“). Do pozornosti im dal aj minulé zasadnutie, kde boli zvolení dvaja členovia 
VR TU – prof. Hrabovec a doc. Katuninec. Uviedol, že je potrebné zvoliť ďalších členov VR TU. 
Požiadal rektora TU, aby bližšie oboznámil AS TU s návrhom. Rektor TU informoval členov AS TU, 
že návrh vychádza z ustanovenia č. 8 Štatútu TU. Celkový počet členov VR TU je 27, z toho 20 je 
nominovaných za fakulty,  5 je členov vedenia TU a rektor navrhuje 2 členov. Sú to prof.  Banáry, 
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rektor Katolíckej univerzity v Ružomberku a prof. Luby, predseda Slovenskej akadémie vied. Ostatní 
členovia boli navrhnutí dekanmi fakúlt, ako rektor uviedol, rešpektuje ich návrhy. Za čestných členov 
boli navrhnutí Mons. Ján Sokol, bratislavsko-trnavský arcibiskup, Mons. František Tondra – predseda 
Konferencie  biskupov Slovenska a Ing.  Štefan Bošnák – primátor  mesta  Trnava.  Členovia AS TU 
nemali k návrhom žiadne pripomienky. Nasledovalo tajné hlasovanie, výsledkom ktorého bolo prijaté 
uznesenie:

Uznesenie AS TU 8R/5
AS TU schvaľuje návrh rektora TU na členov Vedeckej rady TU.

Hlasovanie:

Priezvisko a meno kandidáta Za Proti Zdržal sa
doc. PhDr. Jana Bérešová, PhD. 23 0 0
doc. ThDr. Andrej Filipek SJ, PhD. 18 3 2
prof. JUDr. Ivan Šimovček, CSc. 20 3 0
doc. RNDr. Peter Čerňanský, PhD. 23 0 0
prof. MUDr. František Mateička, CSc. 23 0 0
doc. PhDr. ThLic. Juraj Dolinský SJ, PhD. 23 0 0
prof. JUDr. Helena Barancová, DrSc. 23 0 0
prof. PhDr. Richard Marsina, DrSc. 22 1 0
prof. PhDr. Jozef Matulník, PhD. 18 3 2
prof. PhDr. Daniel Škoviera, PhD. 23 0 0
prof. PhDr. Ľubomír Held, CSc. 19 2 2
prof. PhDr. Branislav Pupala, CSc. 22 1 0
prof. PhDr. Zuzana Stanislavová, CSc. 23 0 0
prof. MUDr. Ľudovít Jurga, DrSc. 22 1 0
prof. MVDr. Alexander Sabó, DrSc. 21 2 0
prof. MUDr. Margaréta Šulcová, CSc. 21 0 2
prof. RNDr. Ladislav Csontos SJ, PhD. 22 1 0
doc. MUDr. Aurel Štefko SJ, PhD. 23 0 0
Mons. doc. ThDr. Tomáš Galis, PhD. 23 0 0
prof. JUDr. Jozef Prusák, CSc. 22 0 1
prof. JUDr. Ján Švidroň, CSc. 22 1 0
JUDr. Eduard Barány, DrSc. 22 1 0
prof. PhDr. Boris Banáry, CSc. 23 0 0
prof. Ing. Štefan Luby, DrSc. 20 3 0
Mons. Ján Sokol, Dr.h.c. – čestný člen 16 5 2
Mons. prof. ThDr. František Tondra – čestný člen 22 0 1
Ing. Štefan Bošnák – čestný člen 21 1 1

Z 23 odovzdaných hlasovacích lístkov bolo 23 platných.

Predseda AS TU konštatoval, že návrhy boli potrebným počtom hlasov schválené.      

Bod 4 – Výročná správa o     činnosti TU za rok 2006  

      V ďalšom bode rokovania sa AS TU zaoberal schválením Výročnej správy o činnosti TU za rok 
2006 (ďalej len „správa“). Rektor TU predložil správu, hoci, ako podotkol, nestál v tomto období na 
jej čele. Ďalej uviedol, že chce pokračovať v tom, čo začal bývalý rektor prof. Blaho. Správa obsahuje 
úvod napísaný prof. Blahom, čo však neznamená, že sa chce rektor TU dištancovať od toho, čo sa 
dialo predtým. Správa prešla schvaľovacím procesom aj v Grémiu rektora TU (ďalej len „GR TU“) 
a Kolégiu  rektora  TU (ďalej  len  „KR TU“).  Má  slúžiť  ako  podklad  pre  výročnú  správu  rezortu 
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Ministerstva školstva Slovenskej republiky (ďalej len „MŠ SR“), ktorý ju žiada predložiť koncom 
apríla 2007, čo by sa stihlo, ak bude správa schválená. Tiež vyslovil poďakovanie prorektorom TU za 
jej spracovanie. K predloženej správe nemali členovia AS TU žiadne otázky ani pripomienky a prijali 
uznesenie:

Uznesenie AS TU 8R/6
AS TU schvaľuje Výročnú správu o činnosti TU za rok 2006 predloženú rektorom TU.

Hlasovanie:
za:             23
proti:           0
zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 5 – Výročná správa o     hospodárení TU za rok 2006  

      Rektor  TU  uviedol  Výročnú  správu  o hospodárení  TU  za  rok  2006  (ďalej  len  „správa 
o hospodárení“). Ako podotkol správou o hospodárení sa zoberalo aj GR TU aj KR TU, predovšetkým 
jej  druhou časťou.  Obsahuje  opatrenia  a  ich plnenie, ktoré  by mali  viesť  k zefektívneniu  činnosti 
a využitia finančných prostriedkov TU. Taktiež správa o hospodárení bude po jej schválení zaslaná na 
MŠ SR.
 
      Kvestorka TU poskytla členom AS TU ďalšie informácie. Poukázala predovšetkým na skutočnosť, 
že až 85% finančných prostriedkov TU tvoria dotácie zo štátneho rozpočtu. Vyzdvihla však fakt, že od 
roku  2002  dosahuje  TU  kladný  hospodársky  výsledok.  Členovia  AS  TU  nemali  otázky  ani 
pripomienky k správe o hospodárení. Hlasovaním bolo prijaté uznesenie:

Uznesenie AS TU 8R/7
AS TU schvaľuje Výročnú správu o hospodárení TU za rok 2006 predloženú rektorom TU.

Hlasovanie:
za:             23
proti:           0
zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 6 – Schválenie návrhu rozpočtu TU na rok 2007

      K  rozpočtu TU na rok 2007 sa vyjadril rektor TU. Informoval AS TU, že pri jeho vypracovávaní 
sa vedenie TU aj KR TU dohodlo na zmene filozofie. Stanovili si, čo je dôležité pre rozvoj TU a na to 
vyčlenili  peniaze,  ale  samozrejme  zachovali  aj  istú  dávku  solidarity  s ostatnými.  Fakulty  si 
vypracovali  vlastné  rozpočty ešte  predtým,  ako im boli  určené  dotácie  z MŠ SR.  Rektor  TU tiež 
vyzdvihol  prednosti  viaczdrojového  financovania  univerzít  –  univerzita  musí  byť  schopná  získať 
financie  aj  z iných  zdrojov,  najmä  z grantov,  celoživotného  vzdelávania.  Rozpočet  vznikol  ako 
konsenzus - pri spracovávaní boli nielen dekani, ale aj tajomníčky fakúlt a pracovníčky ekonomických 
oddelení. V diskusii sa doc. Kuzmová pýtala na finančné prostriedky vydavateľstva, poukázala na to, 
že  pri  financovaní  edičného  plánu  nie  je  uvedená  žiadna  čiastka,  či  nie  sú  teda  prostriedky 
rozpočtované alebo doň nie sú zahrnuté žiadne tituly. Rektor univerzity objasnil členom AS TU, že na 
základe dohody s dekanmi, neboli vyčlenené žiadne prostriedky. Týmto problémom sa budú zaoberať 
na výjazdovom KR TU, ktoré sa bude konať v dňoch 30. 4. – 1. 5. 2007. Ubezpečil členov AS TU, že 
na tituly, ktoré boli naplánované, sú finančné prostriedky a tiež ďalšie sú v rezerve, odkiaľ by sa po 
dohode  mohli  využiť  na  edičnú  činnosť.  Prof.  Baláž  poukázal  na  poskytovanie  finančných 
prostriedkov  z MŠ SR a podmienok  ich  využitia,  taktiež  upozornil  na  problémy externého  štúdia, 
znižovanie  stavu  externých  študentov  a podotkol,  že  predovšetkým na  PF  TU nie  je  jednoduché 
zabezpečiť  finančné  prostriedky  iným  spôsobom  okrem  neho,  prípadne poskytovaním  kurzov 
a školení.  Rektor  TU  podotkol,  že  je  to  zložité,  ale  nie  neriešiteľné.  Možnosti  videl  v ďalšom 
vzdelávaní,  získavaní grantov, prostriedkov z európskych a štrukturálnych fondov. Ozrejmil členom 
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AS TU budúce vízie, keď uviedol, že cieľom TU je stať sa menej závislou od dotácie z MŠ SR. Prof. 
Baláž tiež poukázal na problém súkromných VŠ, ktoré robia reklamu pre výber študentov, znižujú 
podmienky prijímania a budú sa tiež snažiť získať kurzy pre seba. Rektor TU uviedol, že my máme 
potenciál im v tomto konkurovať a môžeme ho aj využiť. Tiež podotkol, že súkromné VŠ majú nižšiu 
kvalitu a študenti si dobre rozmyslia, či dajú prednosť kvalite alebo im ide iba o titul. Keďže už neboli 
žiadne otázky a pripomienky, členovia AS TU hlasovali o návrhu rozpočtu. AS TU prijal uznesenie:

Uznesenie AS TU 8R/8
AS TU schvaľuje návrh rozpočtu TU na rok 2007 predložený rektorom TU.

Hlasovanie:
za:             23
proti:           0
zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

     Predseda AS TU predložil návrh na doplnenie programu rokovania AS TU o nasledujúce body: 

Doplnenie programu rokovania:

Bod 7 – Schválenie dodatku č. 2 Štatútu Správnej rady TU

Bod 8 – Návrh vyhlášky rektora  Trnavskej  univerzity č.   /2007 o ubytovaní  študentov  Trnavskej 
univerzity v akademickom roku 2007/2008

Uznesenie AS TU 8R/9
AS TU schvaľuje doplnenie programu rokovania o navrhnuté body.

Hlasovanie:
za:             22
proti:           0
zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 7 – Schválenie dodatku č. 2 Štatútu Správnej rady TU

      Rektor TU na základe žiadosti predsedu SR TU predložil na rokovanie AS TU návrh na schválenie 
dodatku č. 2 k Štatútu Správnej rady TU (ďalej len „dodatok“). Ako podotkol, zmyslom toho dodatku 
je skutočnosť, aby bola SR TU operatívnejšia. Kvórum na uznášanie sa je v súčasnosti 2/3 členov, 
dodatkom by sa upravilo na nadpolovičnú väčšinu členov SR TU v tých prípadoch, ktoré umožňuje 
zákon. Dôvodom je skúsenosť SR TU, vzhľadom na fakt, že väčšina členov je zástupcom verejnosti a 
nie  je  vždy možné nájsť  vhodný termín zasadnutia,  sa  stalo,  že  im chýbal  jeden člen,  aby mohli 
schvaľovať návrhy.

      V diskusii prof. Baláž z PF TU odporučil dodatok schváliť, nakoľko je v súlade so zákonom, je aj 
účelný, a je to vhodná zmena, ktorá urýchli a zefektívni činnosť SR TU.

      Hlasovaním prijal AS TU uznesenie:

Uznesenie AS TU 8R/10
AS TU schvaľuje  dodatok č.  2  k Štatútu  Správnej  rady Trnavskej  univerzity v Trnave predložený 
rektorom TU.

Hlasovanie:
za:             23
proti:           0
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zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené a návrh dodatku bol 
prijatý.

Bod 8 – Návrh vyhlášky rektora Trnavskej univerzity č.  /2007 o     ubytovaní študentov Trnavskej   
univerzity v     akademickom rkou 2007/2008  

      Na žiadosť rektora TU návrh vyhlášky predostrel doc. Filipek, prorektor TU. Doc. Filipek oznámil 
členom AS TU, že vyhláška sa schvaľuje každý rok. Tento rok sprísnili podmienky, nakoľko evidujú 
sťažnosti od poskytovateľov ubytovania, že študenti odtiaľ svojvoľne odchádzajú. V návrhu vyhlášky 
bol upravený čl. 3 Priestupky. V diskusii k tomuto bodu prof. Baláž podporil tieto zmeny a odporučil 
AS TU schváliť ich. 

Uznesenie AS TU 8R/11
AS  TU  schvaľuje  návrh  vyhlášky  rektora  Trnavskej  univerzity  č.   /2007  o ubytovaní  študentov 
Trnavskej univerzity v akademickom roku 2007/2008 predložený rektorom TU. 

Hlasovanie:
za:             23
proti:           0
zdržal sa:     0
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 9 – Voľba zástupcu do Rady vysokých škôl

      Predseda AS TU informoval členov AS TU, že je potrebné zvoliť si nového zástupcu do RVŠ za 
AS  TU.  Doposiaľ  ním bola  doc.  Dufferová.  Ako  ďalej  uviedol  31.  mája  2007  končí  mandát  aj 
súčasným členom RVŠ. Požiadal členov AS TU, aby predložili návrhy na zástupcu. Upovedomil ich aj 
o predchádzajúcej  voľbe,  kedy bol  navrhnutý aj  PhDr.  Hladký a opätovne predložil  návrh na jeho 
zvolenie. Keďže žiadne ďalšie návrhy neboli, prebehlo tajné hlasovanie. Počas voľby kandidáta na 
zástupcu do RVŠ bola za skrutátora navrhnutá JUDr. Jurčová namiesto PhDr. Hladkého. Boli prijaté 
nasledovné uznesenia:

Uznesenie AS TU 8R/12
AS TU schvaľuje za skrutátora pri voľbe zástupcu do Rady vysokých škôl JUDr. Monika Jurčovú, 
PhD.

Hlasovanie:
za:          22
proti:        0
zdržal sa:  1
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené. 

Uznesenie AS TU 8R/13
AS TU schvaľuje PhDr. Juraja Hladkého, PhD. za zástupcu AS TU v Rade vysokých škôl SR.

Hlasovanie:
za:          20
proti:        0
zdržal sa:  3
Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené. 

Bod  10 – Voľba predsedu Akademického senátu TU

      Predseda AS TU oboznámil členov AS TU so skutočnosťou, že sa mieni vzdať funkcie predsedu 
AS TU. Upozornil  členov AS TU, že týmto nebude mať AS TU ani predsedu ani podpredsedu za 

6



zamestnaneckú časť AS TU, preto na nich apeloval, aby navrhli kandidátov na predsedu AS TU, aby 
bolo zabezpečné vedenie AS TU. Následne na to oznámil, že sa vzdáva funkcie predsedu AS TU. 
Rokovanie ďalej viedol podpredseda za študentskú časť AS TU Juraj Janček, ktorý navrhol na miesto 
predsedu AS TU doc.  Slavomíra Gálika,  ktorý s návrhom súhlasil.  PaedDr.  Pokorný navrhol  prof. 
Helda, ten však kandidatúru neprijal. V diskusii nepadli ďalšie návrhy kandidátov. Členovia AS TU 
ďalej  diskutovali,  či  hlasovať o tomto kandidátovi,  keď nie  je  prítomný kompletný AS TU, alebo 
počkať,  kým budú prítomní  všetci  členovia  AS TU,  prípadne,  ako  navrhol  Mgr.  Svitok,  prerušiť 
zasadnutie s tým, že by voľba prebehla na ďalšom zasadnutí, s čím súhlasili viacerí členovia AS TU. 
Po ďalšej diskusii bolo AS TU prijaté uznesenie:

Uznesenie AS TU 8R/14
AS TU odkladá voľbu predsedu AS TU na najbližšie zasadnutie AS TU.

Hlasovanie:
za:          23
proti:        0
zdržal sa:  0
Podredseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 11 – Rozličné

     PhDr.  Hladký  a niektorí  ďalší  členovia  upovedomili  tajomníčku AS TU,  že  majú  problémy 
s doručovaním materiálov v elektronickej podobe. Bol dohodnutý postup na doručovanie – predbežná 
pozvánka bude zasielaná na súkromnú e-mailovú adresu členov AS TU, materiály na oficiálnu adresu 
AS TU. 
     Po dohode s prítomnými členmi AS TU podpredseda AS TU za študentskú časť Juraj Janček 
oznámil  členom AS TU termín ďalšieho  zasadnutia  AS TU –  24.  máj  2007 o 14.00 hod.  alebo 
o 15.00  hod. Upresnenie  bude  uvedené  v oficiálnej  pozvánke.  Podpredseda  AS  TU  poďakoval 
prítomným členom AS TU za účasť na rokovaní a ukončil ho.

Trnava 30. apríla 2007

Schválil:                                               Juraj Janček, podpredseda AS TU
 

       

Overili:                     Slavomír Hromada, člen AS TU

                                                                 doc. Mgr. Slavomír Gálik, PhD., člen AS TU

Spracovala:                                  Ivana Alkusová, tajomníčka AS TU
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